
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Község  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2011. március 8-án  10:00  órai kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal  
tanácstermében megtartott  nyílt üléséről.

Jelen vannak:  Dzsupin Imréné  elnök, Borbás Elvira tag, Füzesi Péter Pálné tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Dr. Páczi Antal alpolgármester
    Szalai Gábor OKKSB  elnök
    Dr. Pácziné Félix Anna PTB elnök
    Dr. Külüs Ilona gyermekorvos
    Gáborné Faragó Anita védőnő

Tanácskozási joggal: Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Dzsupin  Imréné  elnök: Köszönti  a  megjelenteket  a  bizottsági  ülést  10.00  órakor  megnyitja. 
Megállapítja, hogy három bizottsági tag megjelent, a bizottság ülése határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót,  a jegyzőkönyv hitelesítésére  Borbás Elvira 
bizottsági tagot kéri fel. 

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére tett javaslatot 3 igen szavazattal elfogadta. 

Javasolja, hogy a következő napirendi pontokat fogadják el azzal, hogy a gyermekorvos amikor 
megérkezik akkor tartja meg a beszámolóját,  mert még rendelési ideje van, a napirendeket nem 
cserélnék fel, hanem a következő sorrendbe kéri a bizottságot elfogadni: 1. Védőnő beszámolója, 
2.  Gyermekorvos beszámolója,  3.  Fogorvos beszámolója,  4.  Egészségnap megszervezése,  5. 
Szemétszedés megszervezése, 6. Egyebek. 

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság  a napirendi pontokra, azok sorrendjére tett 
javaslatot 3  igen szavazattal elfogadta.

1.  Védőnő beszámolója

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Felkéri Gáborné Faragó Anita védőnőt, hogy a beszámolóját 
tartsa meg. 

Gáborné Faragó Anita védőnő: A státusz vizsgálatokat korábban az óvodában tartották, ahol az 5 
és 6 évesek vizsgálata valósult meg. 2009. szeptember 1-től   a vizsgálatok átkerültek a védőnői 
tanácsadóban,  ami  azt  jelenti,  hogy  a  szülő  bevonásával  történik  a  szűrés.  A  vizsgálaton  a 
gyermekek megjelenése kb.  90 %-os, ami nagyon jó eredmény, viszont nagy probléma, hogy a 
hátrányos helyzetű családok  nem jelennek meg, sem figyelmeztetés, sem levél útján nem lehet őket 
a  vizsgálatokba  bevonni.   A  vizsgálatok  eredményéből  az  tűnik  ki,  hogy  a  gyermekek 
egészségesen  fejlődnek,  de  észre  vehető,  hogy a  szülők nagyon keveset  foglalkoznak otthon  a 
gyermekekkel.  
2010-ben 50 gyermek született,  25-25 gyermek körzetenként, a koraszülés magasnak mondható, 
mivel 5 gyermek született idő előtt. A gyermekek szoptatása a területi átlagnak megfelelő, a fél éves 
korig kizárólagosan szoptatott – folyadék kiegészítést sem kapó – gyermekek száma elfogadhatónak 



mondható,  3  hónapos  korig  50  és  52  %,  6  hónapos  korig  28  és  42  %,  10  %-ra  tehető  azon 
csecsemők száma, akik a szoptatás mellett még teát is kaptak. Egyre romló tendenciát mutat, hogy a 
halmozottan  hátrányos  helyzetű  családokban  nem divat  a  szoptatás,  inkább  megveszik  a  drága 
tápszert,  mint  hogy a  szoptatás  megmaradjon.  Gyermekelhanyagolás  ügyében  egy  esetben  tett 
jelzést a Gyermekjóléti Szolgálat felé. Egyre több a 18 évet be nem töltött várandós, 2 kismama van 
aki még a 17. életévet sem töltötte be. A fiatalon gyermeket vállalók többsége hátrányos helyzetű,  a 
terhességet nem tervezték. 
Az iskolai szűrés továbbra is a rendelőben illetve az iskolában történik, előző évekhez hasonlóan 2, 
4, 6 és 8. osztályokban végzik a szűrővizsgálatokat. Nagyon sok az elhízott gyermek, volt olyan 
osztály ahol a gyerekek 30 %-a elhízottnak minősíthető, akiknek majd programot kell szervezni. A 
tetvesség továbbra is nagyon  nagy probléma, annak ellenére, hogy az önkormányzattól a rászoruló 
családok ingyen kapják a tetűirtószert.  Kiemelt feladat a tetvesség visszaszorítása. 

Füzesi  Péter  Pálné  tag: Kérdezi,  hogy  milyen  programokra  gondolt  az  elhízott  gyermekek 
számára?

Gáborné Faragó Anita védőnő: Arra gondolt, hogy indítanának az iskolába egy versenyt, ami több 
feladatból és szakaszból állna, tanfolyam szerű dologra gondol, például étrend összeállítás. Szeretne 
szülői értekezleten jelen lenni, ahol a szülőben tudatosítható, hogy az elhízás problémát jelent. 

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Kérdezi a bizottság tagjait, hogy a beszámolóhoz van-e még 
valakinek hozzászólása, javaslata? Megállapítja, hogy nincs. 
Kéri a bizottságot, hogy Gáborné Faragó Anita védőnő 2010. évre vonatkozó beszámolóját fogadja 
el  és  javasolja   a  képviselő-testületnek  is  elfogadásra.   Kéri,  hogy  aki  egyetért,  a  határozati 
javaslattal, az kézfenntartással jelezze.
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

  6/2011.(III. 08.) EKB
       határozata

             A  védőnő beszámolójáról

Monorierdő Község Önkormányzatának  Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága   Gáborné 
Faragó  Anita  védőnő   2010.  évre  vonatkozó  beszámolóját  elfogadja  és  javasolja  a  képviselő-
testületnek is a beszámoló elfogadását.

Határidő: márciusi soros ülés
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke

Dzsupin  Imréné  bizottság  elnöke: Jelzi,  hogy  a   gyermekorvos  beszámolója,  de  a  doktornő 
rendelés miatt még nem érkezett meg. A következő napirendi pont a fogorvos beszámolója lenne, de 
a doktornő jelezte, hogy ő sem  tud jönni egyéb elfoglaltsága miatt.

Borbás Elvira tag: Javasolja, hogy Dr. Külüs Ilona gyermekorvos és Dr. Némedi Edit fogorvos 
2011. március 18-ig a  beszámolóját adja le írásban a Polgármesteri Hivatalban.

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a határozati javaslatokat  a két napirendi ponthoz 
a bizottság elfogadja-e?
A bizottság a határozati javaslatokat 3 igen szavazattal elfogadta és az alábbi határozatokat hozta:



 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

  7/2011.(III. 08.) EKB
       határozata

      A gyermekorvos beszámolójáról 

Monorierdő Község Önkormányzatának  Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja, 
hogy  Dr.  Külüs  Ilona  gyermekorvos   2011.  március  18-ig  a   beszámolóját  adja  le  írásban  a 
Polgármesteri Hivatalban. 

Határidő: 2011. március 18.
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke.

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK
        EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA

  7/2011.(III. 08.) EKB
       határozata

            A  fogorvos  beszámolójáról 

Monorierdő Község Önkormányzatának  Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja, 
hogy Dr. Némedi Edit fogorvos  2011. március 18-ig a  beszámolóját adja le írásban a Polgármesteri 
Hivatalban. 

Határidő: 2011. március 18.
Felelős: Dzsupin Imréné bizottság elnöke.

 4. Egészségnap megszervezése

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Az egészségnapot az oktatási bizottsággal együtt 2011. május 
1-re tervezik, ami 10:00 órától 18:00 óráig tartana.  Szeretnének olyan programokat betenni, mint az 
aerobik, a bicikli és futóverseny, szűrések, vérvétel. Itt kéri a védőnőt, hogy ő is segítse a bizottság 
munkáját.

Füzesi Péter Pálné tag: Kérdezi, hogy az aerobikhoz van-e már konkrét személy, aki tartaná, mert 
neki van az ismeretségi körében.

Dzsupin Imréné bizottság elnöke:  Még nincs.  Kérdezi, hogy van-e még valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy nincs, javasolja a következő napirendi pont tárgyalását.

   5. Szemétszedés megszervezése  

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: A szemétszedés 2011. április 15-én lenne, egy pénteki napon, 
10:00 órától 15:00 óráig tartana. A gyülekező az iskola előtt lenne, kéri, hogy a civil szervezeteknek 
a meghívó kerüljön kiküldésre. Az idei szemétszedés az önkéntesség nevében zajlana, mivel  2011 
az önkéntesség éve. Szeretné, ha minél többen részt vennének. 



Füzesi Péter Pálné tag:  A délelőtti időpont nem szerencsés, mivel az emberek dolgoznak.

Dzsupin  Imréné  bizottság  elnöke: Általában  a  gyerekek  és  a  képviselők  jelennek  meg.  A 
nyugdíjasok  rendezhetnék  a  virágültetést  és  a  civil  szervezetek  is  képviseltessék  magukat. 
Mindenkinek érdeke, hogy a falu egy kicsit szebbnek lássék. 

Borbás  Elvira  tag: Csatlakoznak  a  „Legyen  hozzá  közöd”  mozgalomhoz,  a  Demokratikus 
Ifjúságért  Alapítvány kéri,  hogy minél  többen csatlakozzanak az  eseményhez.  Azért  szervezték 
pénteki  napra  a  szemétszedést,  hogy  az  iskolások  is  minél  többen  vegyenek  részt  rajta,  így 
csatlakozva az ifjúsági  mozgalomhoz. Kéri Füzesinét, hogy a plakátot készítsék el, a gyerekeknek 
pedig  szórólapot,  lehetőség  szerint  március  utolsó  hetére,  hogy az  újságba  is  bekerülhessen.  A 
gumikesztyűt és a zsákot biztosítják.

Dzsupin Imréné bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a szemétszedéssel kapcsolatban van-e valakinek 
hozzászólása, javaslata? Megállapítja, hogy nincs. Kérdezi, hogy az egyebekben szeretne-e valaki 
hozzászólni? Megállapítja, hogy nincs  hozzászólás, a bizottsági ülést  10:28 órakor bezárja. 

K.m.f.

Dzsupin Imréné Borbás Elvira
bizottság elnöke  jegyzőkönyv hitelesítő


